
Skolebestyrelsesmøde den 14. januar 2025: Dagsorden og referat 
 

Husk formøde for forældrevalgte bestyrelsesmedlemmer kl. 16-17 i personalerummet. 

Sted: Personalerummet 

Tidspunkt: kl. 17-19 

Referent:  

Deltagere: Karsten, Charlotte, Pia, Lea, Karina, Christina, 

Gustav, Frederikke, Sofie, Trine 

Afbud: Mette, Steen, Theis, Katrina 

Fraværende:Karin 

Dagsorden  Tid Referat 

1 Valg af ordstyrer (B) 

 

1 

min 

Charlotte Kisby 

2 Godkendelse af dagsorden (B) 

 

1 

min 

Godkendt 

3 Regnskab (O/B) 

 

10 

min 

Rykkes til næste møde, da sidste dag for bogføring er d. 

15. januar. 

4 Status på meddelelsesbogen (O) 

 

10 

min 

- Gennemgås på næste afdelingsmøde og er 
derefter i brug.  
 
 

5 Opfølgning på det igangværende 

arbejde med skole-hjem-

samarbejdet (O) 

 

Kommunikation mellem skole og 

hjem 

- Hvem er med i gruppen? 
Hvem er tovholder? 
 

Skole-hjem-samtalen 

- Udkast til princip er 
vedlagt som bilag. Kan 
det godkendes som en 
første udgave, som vi så 
kan arbejde videre med i 
en evaluering i starten af 
næste skoleår? 

 

15 

min 

 

- Personale orienteres om princippet, som forinden 
rettes, så det er i overensstemmelse praksis. Dette 
særligt i forhold til antal af skolehjem samtaler.  

- Der etableres en arbejdsgruppe med personale fra 
såvel indskoling og udskoling. 

 Indledende drøftelse om emnet 

”Lektier” (D) 

 

60 - Karsten fortæller at vi ikke har en lektiepolitik 
eller principper derfor, og at der kan være forskel 
på hvordan lektier bruges. 

- Læsetræning er en rigtig god idé og bør 
indeholdes i princip. 



Karsten starter med et kort oplæg 

om konceptet ”lektier” med fokus 

på hvorfor, hvor meget og hvad 

samt hvilke udfordringer der kan 

være (måske særligt på Marstal 

Skole) ift. tildeling af lektier.  

Herefter har vi en fælles drøftelse, 

som skal munde ud i nogle 

procesideer til hvordan vi kan 

arbejde videre med emnet og evt. 

nedsættelse af en arbejdsgruppe, 

hvis der er stemning for det. 

 

Tanken er, at vi skal ende med en 

lektiepolitik for Marstal Skole. 

 

Læsning til inspiration: 

https://www.uvm.dk/folkeskolen/la

ering-og-

laeringsmiljoe/lektiehjaelp-og-

faglig-fordybelse 

 

https://www.skoleborn.dk/juni_201

3/side-4.html  

 

https://dpu.au.dk/asterisk/der-er-

laering-i-lektier-men-nogle-laerer-

mere-end-andre  

 

https://www.folkeskolen.dk/folkesk

olen-nr-03-2023-forskning-

kobenhavns-

professionshojskole/lektier-er-

ikke-den-bedste-vej-til-mere-

laering/4700466  

 

- Under emnet blev diverse input til lektier drøftet, 
og det blev aftalt at: 

- Vi skal starte med lærerne – kontakte andre 
skoler, der har været igennem den proces – og 
se, hvordan de greb det af 

- Lave en procesplan (Karsten og Lisbeth) 
- Karsten og Lisbeth undersøger andre skoler, der 

har gennemført en god proces. 
 

7 Meddelelser (O) 

 Elevrådet 

 Skolens leder 

 Medarbejderudvalget 

 SFO 

 Formand 
 

20 

min 

Elevråd: 

Ikke elevsrådsmøde endnu – det afholdes tirsdag d. 21. 

januar. Fastelavn 3. marts skal drøftes, samt fest og lokaler. 

Skolens leder:  
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- Skolens lokaler og bygninger er på fællesmødet i 
morgen og der skal også tales med elevrådet om 
det på tirsdag. For at høre alle parters mening i 
forhold til eventuel ombygning eller forbedring af 
lokaler. Elevrådet ønsker bedre badefaciliteter. 

- Der er indhentet tilbud med små kabiner og det vil 
gøre det nemmere for elever at gå i bad 

- Nytårskur i erhvervsforeningen. Der var elever med 
og fortalte om, at være ung på Ærø. Det var et fint 
arrangement og samarbejdet med Friskolen har 
været godt. Skolens leder sagde også et par ord 
om juniormesterlære. 

SFO: 

- Vi har slået mussetrapperekorden, og kommer i 
Børnenes Rekordbog. 

- Vi skal i gang med science i fremtiden 
- Mange børn er meldt til i vinterferien 

 

8 Eventuelt (O) 

 

3 

min 

Formanden: 

- Fokus på et godt samarbejde med Ærø Friskole. 
Lea vil mødes med Klaus (deres 
skolebestyrelsesformand) derom.  

- Vi skal lægge billet ind på gratis skolemad. Der er 
endnu ikke meldt ud, hvordan man søger 

- Vi har før oplevet, at når vi søger på Ærø. Så bliver 
vi ofte tilgodeset. 

- 10. klasse: Der forhandles aktuelt om hvad der skal 
ske. Vi har sammen med skolechef skrevet til 
borgmester, som har brugt input i fællesskriv med 
andre borgmestre.  

- Det findes på folketingets hjemmeside et 
borgerforslag om bevarelse af 10. klasse. 
Opfordring til at skrive under.  

 

 

 

 

 

 

 


